
 
Otto-oikeuden käyttäminen sivistysjohtajan päätökseen 16.3.2022 § 50 Opetuksen 
kehittämispäällikön tehtävänkuva 
 
Kaupunginhallitus 25.04.2022 § 150    
283/01.01.00/2022    
 
 
 Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 28.3.2022 § 142 käyttää kuntalain 

mukaista otto-oikeutta sivistysjohtajan päätökseen 16.3.2022 § 50 
Opetuksen kehittämispäällikön tehtävänkuva.  
 
Kokouksessa sivistysjohtaja Leena Laakso selostaa tarkemmin 
sivistystoimen henkilöstörakennetta ja johtamisjärjestelmää. 
 
Teoksessa Kuntalaki, tausta ja tulkinnat (Harjula – Prättälä, 2019), on 
kuvattu päätöksentekoa otto-oikeuden käyttämisen jälkeen seuraavasti: 
 
”Otto-oikeuden käyttäminen merkitsee sitä, että alemman viranomaisen 
käsittelemä asia siirtyy kokonaan kunnanhallituksen käsiteltäväksi. 
Alemman viranomaisen tekemät ratkaisut eivät millään tavalla sido 
kunnanhallitusta. Kunnanhallituksella on asiaa käsitellessään sama 
toimivalta kuin alemmalla viranomaisella on ollut. Se on velvollinen 
tekemään asiassa päätöksen. Käsiteltäväksi otetussa asiassa voidaan: 
- tehdä uusi päätös 
- aiemmin tehty päätös voidaan pysyttää, kumota tai muuttaa, taikka 
- asia voidaan palauttaa päätöksen tehneen viranomaisen käsiteltäväksi.  

 
Kun asiaa otto-oikeuden käyttämisen jälkeen käsitellään, yleensä on 
tarkoituksenmukaista tehdä asiaratkaisu – joko tehdä uusi päätös tai 
pysyttää aiempi päätös. Palauttamispäätös voi johtaa asian 
moninkertaiseen käsittelyyn, kun uudessakin käsittelyssä voidaan tehdä 
sellainen päätös, jossa on tarpeen käyttää otto-oikeutta.” 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus merkitsee kokouksessa annetun selvityksen tiedoksi ja 
pysyttää voimassa sivistysjohtajan tekemän päätöksen 16.3.2022 § 50.    
 

Päätös Kristiina Engström ehdotti, että “Kaupunginhallitus päättää, että 
esimiestehtäviä kehittämispäällikölle ei lisätä ja että sivistyslautakunta 
selvittää millainen väliportaan esihenkilö perusopetuksessa tarvitaan ja 
onko tarvetta kehityspäällikölle ja selvitettyään tämän tuo tästä esityksen 
kaupunginhallitukselle.” 
 
Kristiina Engströmin esitys raukesi kannattamattomana. Puheenjohtaja 
totesi, että kaupunginjohtajan päätösehdotus on tullut 
kaupunginhallituksen päätökseksi.  
 
Pidettiin kokoustauko klo 16.30-16.45. 
 
Henkilöstöjohtaja Piia Syvänen ja talousjohtaja Sanna Häkli poistuivat 
kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen klo 16.45. 


